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Leder

»Vi skal have flertal igen«. Sådan lød overskriften for lede-
ren i forrige nummer af »Socialdemokraterne i Rødovre«. 
Og det lykkedes. 

Endda så meget, at vi fik endnu et mandat, så der nu er 
11 socialdemokrater ud af kommunens 19 kommunalbe-
styrelsesmedlemmer. Vi gik frem med 4,1 pct. til 55,5 pct. 
af alle afgivne stemmer. Det forpligter. Vi har vundet valgt, 
fordi vi sørger for at vinde valgene mellem valgene og ikke 
kun er synlige op til en valgkamp. Derfor skal der herfra si-
ges en stor tak til alle de aktive, som deltager i sildemøder, 
torvemøder agitationsmøder m.m.

Det er lykkedes at vinde, fordi vi har undgået at majori-
sere med de 10 mandater, vi havde. Vi har trods det klare 
flertal, hver gang lavet brede forlig om budgetterne. Det 
skal vi blive ved med.

Det betyder ikke, at vi ikke skal føre socialdemokratisk 
politik, for det skal vi, og det har vi gjort, men det drejer 
sig om at lytte til de andre partier og tage hensyn til, hvad 
de mener. Kan deres ønsker forenes med vore holdninger, 
så er det klart, at der skal samarbejdes. Der er jo andre, der 
tænker gode tanker end socialdemokrater.

Borgerne har også stor tillid til vores borgmester Erik 
Nielsen. Det viser det store stemmetal, hvor han har fået 
en tredjedel af de afgivne stemmer. Det giver en flot 7. 
plads, når man sammenligner med landets øvrige borg-
mestres stemmetal.

På Vestegnen gik Socialdemokratiet en smule tilbage, 
men bortset fra Høje Taastrup var der nok at give af, så der 
stadig er rødt flertal. Også i Herlev gik partiet tilbage, men 
sidder alligevel på hele 60 pct. af stemmerne.

På landsbasis fik vi også et flot valg, vandt både Køben-
havn og Århus og Aalborg, men tabte Odense til de kon-
servative måske på grund af byens store mand H.C. Ander-
sen, fordi borgmester Anker Boye tabte megen prestige 
netop på festlighederne omkring H.C. Andersens fødsels-
dag. Men vi vandt Vejle tilbage og fik også en socialdemo-
kratisk borgmester i den nye storkommune Lolland.

Den socialdemokratiske fremgang kommer på trods af 

de dårlige meningsmålinger på landsbasis. Det viser for 
mig, at det, vi laver i kommunerne, ligger langt fra det ar-
bejde, der laves i folketingsgruppen. 

I kommunerne fører man en klar socialdemokratisk poli-
tik, som borgerne kan se og mærke resultaterne af, mens 
man næsten kun hører om splittelse i folketingsgruppen 
med sine mange grupperinger og enkeltmedlemmers af-
standtagen fra forslag, der fremsættes fra partiets ledelse. 
På den måde vinder vi ikke regeringsmagten igen.

Jeg ved ikke, hvor meget vores landsformand Helle Thor-
ning Schmidts besøg har betydet for valgresultatet, men 
hun skal have tak for, at hun har givet sig tid og arbejde i 
at komme ud og promovere de mange socialdemokratiske 
borgmesterkandidater.

Nu er valgkampen slut, og nu skal hun koncentrere sig 
om arbejdet i Folketinget få udarbejdet en samlet politik, 
som hele gruppen kan slutte op om, og som kan give os 
mange menige socialdemokrater noget at gå på gaden 
med for at få så stor en tilslutning til partiet som muligt. 
Det er også valgene til folketinget, der vindes mellem val-
get. 

Vi er parate til ikke bare at sælge den kommunale politik, 
men også budskaberne fra folketingsgruppen. Partiets ak-
tion efter sammenbruddet i forhandlingerne omkring den 
fremtidige brug af Landsbyggefondens midler var god. 
Lad os få flere af samme slags.

Helge Møller
Formand
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Socialudvalget har netop 
godkendt proces og tids-
plan for udvikling af en 
handicappolitik i Rødovre. 
Formålet med at udarbejde 
en handicappolitik er, at 
sætte fokus på borgere med 
handicap og de vilkår og 
rammer, der er for handi-
cappedes liv. 

Processen skal være med 
til at øge forståelsen for det 
nødvendige samarbejde og 
den fælles målrettede ind-
sats på tværs af forvaltnin-
ger. Handicappolitikken skal 
også være med til at øge 
samarbejdet mellem kom-
munen og de frivillige inte-
resseorganisationer på han-
dicapområdet og den skal 
være med til at øge en fæl-
les ejerskabsfølelse af den 
fremtidige udvikling på 
handicapområdet. 

Rødovre Kommune skal 
også leve op til FN’s stan-
dardregler om lige mulig-
heder for handicappede. At 
Danmark har tilsluttet sig 
disse regler gør, at der også 
lokalt i Rødovre Kommune 
er et ansvar for at leve op til 
disse standardregler.

Udformning af handicap-
politikken skal foregå som 
en proces, hvor interessen-
ter på handicapområdet 
inddrages i en tæt dialog. 
Processen kommer til at lig-
ne den proces vi kender fra 
udviklingen af kommunens 
ældrepolitik »Det gode æl-
dreliv«

Processen vil være forank-
ret i Social- og Sundheds-
forvaltningen, men det er 
vigtigt, at alle interessenter 
omkring handicappede er 

aktive i arbejdet og tager 
medansvar for, at politikken 
bliver til virkelighed. 

   Handicappolitikken skal 
indeholde en række mål-
sætninger indenfor områ-
der, som har betydning for 
handicappede borgere. 
Handicappolitikken skal 
være visionær og være 
tænkt både kortsigtet og 
langsigtet. Handicappolitik-
ken skal sikre, at indsatsen 
for handicappede borgere 
til stadighed forbedres og 
videreudvikles. Politikken 
skal gøre den samlede ind-
sats på handicapområdet 
synlig og gennemskuelig 
for alle og den skal være 
retningsgivende i forhold til 
de nødvendige prioriterin-
ger for indsatsen. 

Handicappolitikken skal 
udvikles via dialog mellem 

alle, som arbejder og er be-
rørt af handicapområdet, fx 
borgere, pårørende, med-
arbejdere m.fl.

Der vil i processen blive 
afholdt dialogmøder og 
konferencer og der vil blive 
arbejdet i nedsatte tema-
grupper m.m.

Handicappolitikken skal 
til høring og det er vores 
forventning, at vi kan ved-
tage Rødovre kommunes 
nye handicappolitik i januar 
2007.

Jeg håber, at mange bor-
gere og interesserede i han-
dicapområdet vil medvirke 
til at udvikle den kommen-
de handicappolitik.

Lokalt

Rødovre får 
handicappolitik
Af socialudvalgsformand Britt Jensen

Vi vandt endnu et mandat
Socialdemokratiet i Rødovre fik en overvældende valgsejr. 
Partiet gik frem med 4,1 pct. til 55,5 pct., hvilket betød at 
partiet vandt et mandat, så der nu er 11 socialdemokrater 
i kommunalbestyrelsen ud af 19.

Borgmester Erik Nielsen fik et meget flot personligt valg, 
idet han fik 5825 personlige stemmer ud af de 10.046, der 
blev afgivet på liste A.

Det betød, at han trak de næste fire opstillede med ind. 
Det var Britt Jensen med 568 stemmer som nr. 2, 
Flemming Østergaard Hansen med 109 stemmer blev nr. 
3, Vivi Skriver med 150 stemmer blev nr. 4 og Alex Nielsen 
med 85 stemmer blev nr. 5.

Herefter var det de personlige stemmer, der gav valg. 
Ahmed Dhaqane blev nr. 6 med 213 stemmer, Dora 
Arvidsen nr. 7 med 172 stemmer, Grethe Kukack nr. 8 med 
158 stemmer, Jan Kongebro nr. 9 med 143 stemmer, Annie 
Arnoldsen Petersen nr. 10 med 132 stemmer og Jens 
Jørgen Jensen med 110 stemmer blev nr. 11.

1. suppleant blev Kai-Ole Gustav med 91 stemmer, 
derefter fulgte på 13. pladsen Carl-Johan Hirsbæk med 88 
stemmer, nr. 14 Safdar Sethi med 69 stemmer, nr. 15 Dan 
Larsen med 67 stemmer, nr. 16 Margit Grenaae med 39 
stemmer, nr. 17 John Hedegaard med 38 stemmer, nr. 18 
Jan Hylleborg med 24 stemmer og nr. 19 Kristian Kjærulff 
med 23 stemmer.
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I 1993 tiltrådte Danmark 
sammen med alle øvrige 
medlemmer af FN 22 regler 
om Lige muligheder for han-
dicappede.

Formålet er at sætte fokus 
på de handicappede borge-
res vilkår for at kunne leve 
et tilfredsstillende og aktivt 
liv. Samtidig er der brug for, 
at borgeren oplever indsat-
sen på handicapområdet, 
som en samlet og sammen-
hængende indsats.

Der skal nu laves en han-
dicappolitik for Rødovre 
Kommune. Politikken skal 
rumme visioner og målsæt-
ninger for alle livets facet-
ter. Alle kommunens for-
valtninger inddrages i pro-
cessen. 

Her i kommunen har op-
mærksomheden løbende 
været rettet mod borgere 
med handicaps. Eksempel-
vis er kommuneplanen 
2002 – 2014 bygget op om-
kring en fælles visionen om 
”Den Gode By”. I flere af af-
snittene er kommunens ser-
vice for borgere med handi-
caps medtaget og fremhæ-
vet. Specielt. f.eks. under 
fysisk planlægning er til-
gængelighed for handicap-
pede borgere til byens veje, 
stier, pladser og kommu-
nens institutioner fremhæ-
vet, og under erhvervspoli-
tik er jobmuligheder for 
handicappede borgere 
nævnt. 

Ambitionen med Handi-
cappolitikken er at sam-
menfatte og udvide kom-
munens målsætninger for 
handicappede, eksempelvis 
inden for emnerne uddan-
nelse, arbejde, social ser-
vice, kultur-, idræts- og fri-
tidstilbud samt tilgængelig-
hed og information, sådan 
at politikken indeholder alle 
livets facetter.

Politikken skal være for-
ankret lokalt i Rødovre 

Kommune og den skal af-
spejle borgerne behov og 
ønsker.

Udarbejdelsen skal foregå 
i en proces, hvor både inte-
ressenter og medarbejder 
inddrages i arbejdet. Bor-
gere vil blive interviewet, 
og der vil blive holdt en 
heldagskonference. På kon-
ferencen vil der være oplæg 
og workshops med en høj 
grad af deltagerinvolvering.

Oplæg og den færdige 
politik vil blive sendt til hø-
ring i de respektive hørings-
fora herunder Handicaprå-
det, SeniorRådet og med-
udvalgene. Handicaprådet 
er sparringspartner under 
hele processen.

Lokaliseringsprojektet – 
Status 
I juni 2004 godkendtes 
igangsættelse af pilotpro-
jekter i to distrikter, samt 
økonomi i forbindelse her-
med. Til projektet var der 
modtaget puljemidler fra 
Undervisningsministeriet. 
Midlerne skulle bruges til 
en evaluering, dels af de 
forskellige mål, der var bag-
grund for projektet, dels af 
processen i forbindelse med 
igangsætningen i de første 
2 distrikter, med henblik på 
at erhverve erfaringer til 
brug for de næste teams.

Der blev indgået aftale 
med Danmarks Pædagogi-
ske Universitet (DPU) om 
udførelsen af denne opga-
ve. Aftalen omfattede en 
statusrapport i november 
2004, som samlede op på 
startfasen med henblik på 
at bruge erfaringerne ved 
iværksættelse af de næste 
teams.

Da disse teams løbende 
havde tilgang af nye med-
lemmer, var det ikke muligt 
at trække fyldestgørende 
konklusioner ud af notatet. 
Statusrapporten opsumme-

rede dog flere vigtige for-
udsætninger for en vellyk-
ket gennemførelse af pilot-
projekterne: 

(1) deltagernes brede er-
faringer og kundskaber i al-
mindelighed, 

(2)deltagernes langvarige 
erfaringer med ledelse og 
samarbejde i særdeleshed 
og (3) deres positive for-
ventninger til pilotprojektet. 

Statusrapporten pegede 
samlet på, at udgangspunk-
tet for projektet, set ud fra 
medarbejdernes kvalifika-
tioner og erfaringer var 
godt, og den pegede sam-
tidig på, at mange deltage-
re endnu ikke havde tileg-
net sig en præcis forståelse 
af opgavens omfang og 
rækkevidde.

Det seneste notat fra DPU 
peger på ledererfaring og 
erfaringer med lignende 
projekter som forklaringer 
på, at etableringen af team-
ene er gået relativt uproble-
matisk. 

I organiseringen har del-
tagerne tilsyneladende kun-
net trække på deres erfarin-
ger fra lignende projekter 
og opgaver, og set udefra 
forekommer både den 
umiddelbare forståelse af 
opgaven, samarbejdet med 
andre parter og den prakti-
ske organisering af reflekte-
rende teams at være mål-
rettet og rimeligt begrun-
det. 

Fornemmelsen af at være 
godt på vej mod en fælles 
ansvarlighed over for opga-
ven  synes bekræftet. Ud fra 
det indsamlede materiale er 
det selve samarbejdet i 
teamene, der har bidraget 
til følelsen af fællesskab.

Samlet er hovedkonklu-
sionen, at der er skabt 
strukturelt gode, men res-
sourcemæssigt begrænsede 
muligheder for en ekstra 
indsats med hensyn til en 

forebyggende indsats over-
for udsatte børn og unge 
og familier med særlige be-
hov.

De to teams har været i 
stand til at etablere og an-
vende et fælles sprogbrug, 
der tjener til frigørelse af 
fagspecifikke forståelser, 
kombineret med en fælles 
ansvarlighed. 

I løbet af 2006 vil styre-
gruppen opstille en række 
mål og lade disse danne 
baggrund for en egentlig 
evaluering af projektet i ste-
det for den her fremlagte.

Rødovre Ungdomsskole
I sammenhæng med etab-
lering af en ny daginstituti-
on i Ungdomsskolens nu-
værende lokaler på Rødov-
revej 330, er det fundet 
hensigtsmæssigt at flytte 
Rødovre Ungdomsskole til 
Milestedet.

Herudover kan flytningen 
af Ungdomsskolen til Mile-
stedet ses som ét blandt fle-
re tiltag, der er med til at 
understøtte og etablere ak-
tiviteter i Kærene, give om-
rådet mere dynamik, og 
bygge på den i forvejen 
gode ungdomskultur, der i 
dag allerede er etableret på 
Milestedets Skole.

Flytningen af Ungdoms-
skolen kan endvidere un-
derstøtte tanken om at 
gøre Milestedets Skole til 

Kommunalt

Handicappolitik i Rødovre 
Kommune
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områdets fremtidige kraft-
center, hvor i forvejen Café-
biblioteket, 10. klasseafde-
lingen og Ungdomshuset 
har til huse, og hvortil der 
yderligere overvejes flyttet 
Lokalhus Syd, der er sam-
lingssted for mange bebo-
ere i Kærene.

Det har været væsentligt 
for Ungdomsskolen, at der 
etableres et køkken og spi-
serum på 2. sal, hvor elever 
og lærere dels kan lave mad 
og spise sammen, ligesom 
det har været væsentligt, at 
der bliver indrettet et op-
holdsrum for lærerne på 2. 
sal, så de kan være sammen 
med eleverne hele under-
visningsdagen.

Forslaget indebærer, at 
Ungdomsskolen primært 
placeres på 2. sal, og der 
etableres værksted og de-
pot i de eksisterende skure i 
skolegården.

Udgifterne til overflytnin-
gen udgør med håndværks-
arbejder, it og supplering af 
inventar 1.008.000 kr.

Rødovrevej 330, 
ny daginstitution 
Som led i at leve op til pas-
ningsgarantien har KB be-
sluttet at indrette en ny in-
stitution i de nuværende lo-
kaler til ungdomsskolen, 
der flyttet til Milestedets 
Skole.

Den nye institution skal 
ses som en udvidelse af den 
nuværende institution for 0 
til 6-årige, Islemark

Der er nu lavet projektfor-
slag og økonomisk overslag 
over udgifterne til arbejder-
nes gennemførelse. I forbin-
delse med udarbejdelse af 
projektforslaget, herunder 
en nærmere bygningsun-
dersøgelse, har det bl.a. vist 
sig at både bygningsdele 
og installationer er mere 
nedslidte end først antaget. 
Dette betyder, at den tidli-
gere overslagspris ikke er 
tilstrækkelig til gennemfø-
relse af projektet. Der skal 
bl.a. også foretages en tag-
renovering, hvortil der er 
stipuleret 2.042.000 kr. på 
investeringsoversigten i 
2009.

Solen og andre børne-
institutioner
På kommunalbestyrelses-
mødet i november skilte én 
sag sig ud fra alle andre 
med hensyn til kommunal-
bestyrelsesmedlemmernes 
lyst til at ytre sig.

I forbindelse med indfø-
relse af pasningsgaranti har 
pladsanvisningen lavet 
oversigter over forventet 
behov for børnehave-, vug-
gestue- og dagplejepladser 
frem til og med april må-
ned 2006.

Det fremgår bl.a. heraf, at 
antallet af børn, der forla-
der kommunens vuggestue- 
og dagplejepladser på 
grund af alder, nogenlunde 
svarer til antallet af kom-
mende børn med plads-
garanti.

I børneinstitutionerne 
Slotsherrens Have og Trold-
højen ville børnesammen-
sætningen, aldersmæssigt 
blive skævvredet, såfremt 
der ikke bliver visiteret ud 
fra kriterier, som sikrer et 
stabilt antal vuggestuebørn. 
Generelt handler det om, at 
forældrenes behov for plad-
ser til deres børn og antallet 
af pladser skal stemme 
overens. 

For de øvrige institutioner 
har Kommunalbestyrelsen 
besluttet, at børn der – in-
den indførelsen af de nye 
visitationsregler – var skre-
vet op til en bestemt insti-
tution, skulle tildeles plads 
efter ønsket, og ud fra det 
hidtil gældende ancienni-
tetskriterium.

Dette har betydet, at bør-
neinstitutionen Solen til sta-
dighed modtager forholds-
vis gamle vuggestuebørn. 
Pladsanvisningen har i den 
anledning lavet en oversigt 
over forventet behov, så-
fremt denne udvikling fort-
sætter. Det fremgår heraf, 
at Solen – på nær nogle 
ganske få måneder – vil 
have indskrevet et ufor-
holdsmæssigt stort antal 
børnehavebørn i løbet af de 
næste 2 år. 

Af hensyn til muligheder-
ne for at udnytte de samle-
de ressourcer optimalt, og 

samtidig tilgodese Solens 
samlede drift og pædago-
gik, vil det være formåls-
tjenstligt, at institutionen i 
en periode omfattes af sam-
me visitationspraksis som 
Troldhøjen og Slotsherrens 
Have.

Det ærgerlige er naturlig-
vis, at nogle forældre, der 
har skrevet deres børn op til 
pladser i Solen, bliver skuf-
fet, når de i stedet for får til-
bud om en anden institu-
tion. Men endnu værre ville 
det samlet set have været, 
hvis Solen skulle køre videre 
med den skæve alderssam-
mensætning. Det var alle i 
KB enige om, bortset fra V 
og SF, der til gengæld ikke 
kunne svare på, hvordan de 
så ville løse problemet.

Vejbelysning i Rødovre
At andre har fået øje på 
Rødovres bidrag til en bed-
re og smukkere vejbelys-
ning ved at tildele kommu-
nen en fornem pris er en 
bekræftelse på, at der er 
perspektiv i at vælge kvali-
tet, når vi alligevel skal bru-
ge nogle millioner kr. til et 
nødvendigt formål.

Kommunalbestyrelsen 

vedtog i april 2004 at ud-
skifte kommunens vejbelys-
ning i takt med Nesa’s plan-
lagte kabellægning af luft-
ledninger. Den nydesignede 
Rødovrelygte er beskrevet i 
designmanualen for byud-
styr.

I august 2004 godkendte 
Kommunalbestyrelsen den 
endelige udformning af lys-
master samt valg af lyskil-
der, og der blev efterføl-
gende indgået kontrakt 
med Nesa om starten på 
etablering af ny belysning. 

Nesa havde oprindelig til 
hensigt at kabellægge sine 
forsyningsledninger over 8-
10 år, men har siden beslut-
tet at fremskynde arbejdet 
således, at kabellægningen 
vil være gennemført overalt 
i Nesa’s forsyningsområde 
med udgangen af 2009. 

Rødovre Kommune har 
med Kommunalbestyrel-
sens vedtagelse af budget 
2006 fulgt Nesa’s tidsplan 
med hensyn til finansierin-
gen af den nye vejbelys-
ning, og dermed opnå den 
rationaliseringsgevinst, der 
ligger i samtidig udførelse 
med kabellægningen.

Kommunalt

Ventelister til plejehjem den 20. november 2005:

 Passes   Anden 
 hjemme Sygehus kommune I alt
  

 30   30 
 3   3 
 2  11 13

I alt 35  11 45 
 
For et år siden var den samlede ventelisten på 74, hvoraf 
de 43 var borgere i Rødovre, der var visiteret til plejehjem i 
kommunen. 

Beboere på vores plejehjem:

 Permanente Midlertidige Boliger der
 beboere beboere  klargøres
   

Engskr. 51 plad. 46 1 4
Bropar. 78 plad. 77 0 1
Ørbyg. 82 plad.. 58 19 5
Dor. M. 67 plad. 62 0 2
 
I alt 243 20 12



6

Vi havde mange valgaktivi-
teter op til kommunevalget. 
En af dem var et besøg af 
partiformand Helle Thor-
ning Schmidt lørdag den 5. 
november. Helle var rundt 
og besøge 53 kommuner, 
hvoraf Rødovre altså var en 
af dem.

I dagens anledning havde 
vi fået tilladelse af kommu-
nen til at opstille et telt på 
pladsen ved Tyren overfor 
Rødovre Centrum. Besøget 
blev annonceret i Rødovre 
LokalNyt, hvor vi annonce-

rede med gratis øl og soda-
vand efter at have indhen-
tet behørig tilladelse fra po-
litiet.

Derudover havde vi ind-
købt 300 roser, uddelte bol-
cher og balloner til børne-
ne. 

Det fik rigtig mange til at 
aflægge teltet et besøg, og 
vore kandidater havde travlt 
med at uddele deres per-
sonlige pjecer.

Her er nogle fotos fra Hel-
les besøg.

.

Landsformanden – og lokale

Helle kom og så – 
vi sejrede

Nye udvalgsformænd
Den socialdemokratiske 
gruppe i kommunalbesty-
relsen har nu konstitueret 
sig. Det har betydet for-
mandspladser til tre af de 
nyvalgte, nemlig Flemming 
Østergaard Hansen, Jan 
Kongebro og Annie Ar-
noldsen Petersen.

Den socialdemokratiske 
gruppe har indgået konsti-
tueringsaftale med SF, En-
hedslisten og de radikale. 
Det betyder, at SF og En-
hedslisten deles om de po-
ster, SF havde før valget, 
hvilket bl.a. betyder, at 
Svend Erik Petersen fra SF 

bliver formand for miljø-og 
teknikudvalget. Den radi-
kale Ole Parbst får som i 
forrige periode sæde i øko-
nomiudvalget og bliver 2. 
viceborgmester.

Erik Nielsen fortsætter 
selvfølgelig som borgme-
ster, mens Alex Nielsen går 
fra kultur-og fritidsudval-
get, hvor han var formand, 
og bliver 1. viceborgmester 
og får sæde i økonomiud-
valget. Han fortsætter som 
gruppeformand, hvor Britt 
Jensen er blevet udnævnt 
til næstformand.

Britt Jensen fortsætter 

som socialudvalgsformand 
og får i socialudvalget følge 
af Vivi Skriver, som næst-
formand, og Ahemd 
Dauquane.

Flemming Østergaard 
Hansen bliver formand for 
børne-og skoleudvalget, 
mens Jens Jørgen Jensen 
bliver næstformand og An-
nie Arnoldsen Petersen me-
nigt medlem.

Jan Kongebro skal være 
formand for kultur-og fri-
tidsudvalget med Dora Ar-
vidsen som næstformand 
og Grethe Kujack som me-
nigt medlem.

Jens Jørgen Jensen fort-
sætter som formand for 
børne-og ungeudvalget, 
hvor også Grethe Kujack får 
sæde.

Dora Arvidsen bliver 
næstformand i miljø-og 
teknikudvalget, hvor også 
Vivi Skriver og Ahmed 
Dhaqane bliver medlem-
mer.

Som noget nyt bliver der 
til næste år nedsat et ar-
bejdsmarkedsudvalg. Her 
bliver Annie Arnoldsen Pe-
tersen formand



Ruder isættes

Thermoruder

Spejle

Ventilatorer

Blyruder

Råglas

Indramning

Skifterammer

Fotorammer

Forsatsruder

Altanglas i alu-

minium

Glaskunst

Broderier

Rensning af  

gamle malerier

Glarmester

Allan

Olsen

ROSKILDEVEJ 299 B

36 41 20 41

36 70 13 03

POUL OLSENS eftf.
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Lokalt

Så har vi igen taget Silde-
møderne på programmet. 
Vi har fået økonomi nok, så 

vi i hvert fald de tre næste 
år kan holde de populære 
Sildemøder i Viften. Her er 

nogle fotos fra det meget 
velbesøgte Sildemøde lør-
dagen før kommunevalget.

Aflysning af Nytårskur
Der bliver ikke flere nytårskure. Det har bestyrelsen vedtaget.

Det var en tradition Rødovre Nord førte med ind i den nye forening. En nyt-
årsfest, som er blevet holdt først i januar. 

Baggrunden er, at der har været for få tilmeldte. Den levende musik er blevet 
dyrere og dyrere, og det har været svært at samle frivillige til at lave mad, dæk-
ke bord og rydde af og vaske op. Hele arrangementet hænger på de samme 
personer, og de har ikke lyst til at stille op, når der ikke kommer flere.

Boder i Centret
I tre dage stod flittige kan-
didater og passede Social-
demokratiets bod i »Kolo-
naden« i Rødovre Centrum 
i dagene 10. 11. og 12. no-
vember. Stemningen var 

høj, og der var masser af 
materiale at dele ud af. Der 
var valgaviser fra både regi-
onen og for Rødovre samt 
pjecer fra de 19 kandidater. 
Masser af balloner blev pu-

stet op, og hver dag var der 
en ladning roser til udde-
ling. Så mange, at det var 
nødvendigt at købe flere 
end dem, der var bestilt. 

Sildemøder
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I forvejen har vi et rigtig 
godt udgangspunkt netop 
fordi vi er dem vi er i Rød-
ovre. Spørger man Rødov-
re-borgerne selv mener de 
nemlig, at de er sunde – og 
det er faktisk noget af det 
allervigtigste. Vi ved nem-
lig, at man lever længere og 
med flere raske år, hvis man 
selv mener man har det 
godt. 

Samtidig er der sket et 
holdningsskred generelt i 
befolkningen – folk vil langt 

hen ad vejen gerne leve et 
sundt liv. Så kommunen 
skal ikke have den rolle at 
»løbe rundt« med løftede 
pegefingre og fortælle 
hvordan folk skal leve deres 
liv. Tværtimod skal kommu-
nen blot stimulere noget 
som allerede er i gang. Det 
en kommunal sundhedspo-
litik i høj grad skal, er at 
hjælpe folk til at håndtere 
deres eget liv og bruge de-
res egne ressourcer og mu-
ligheder på bedst mulig vis 

- At styrke borgernes hand-
lekompetencer. Det kan vi 
bl.a. gøre ved at styrke lo-
kalsamfundets fælles be-
stræbelser på at skabe sun-
de rammer for borgerne. Vi 
har nemlig nogle rigtig 
gode lokale netværk og det 
er som så ofte rigtig vigtigt 
– ikke mindst på sundheds-
området. 

Dialogmøde
Vi havde for nylig et dialog-
møde på Rødovregaard 
med borgere og alle med 
interesse inden for sund-
hedsområdet. Rigtig mange 
borgere var mødt op for at 
deltage i debatten om vo-
res kommende sundheds-
politik.

Som oplæg til mødet var 
der udarbejdet et hæfte 
med forslag til mulige te-
maer, som vores kommen-
de sundhedspolitik kan in-
deholde. På mødet havde vi 
mange vigtige diskussioner 
om de forskellige temaer og 
forslag til konkrete aktivite-
ter.

Vores helt overordnede 
definition af sundhed siger: 
At sundhed handler om fy-
sisk, mental og social velbe-
findende. Det handler ikke 
kun om fravær af sygdom. 
Sundhed er også livsmod 
og livsglæde og følelsen af 
at kunne mestre livets man-
ge forskellige situationer. 

Vi har allerede nu en ræk-
ke overordnede forslag til 
målsætninger for vores 
kommende sundhedspoli-
tik:

Forslag til målsætninger
· Borgerne skal leve længe-

re og have flere år uden 
sygdom 

· Den sociale ulighed i 
sundhed skal reduceres 

· Borgerne skal have øget 
adgang til sundhedsfrem-
mende og forebyggende 
tilbud 

· Den enkelte borgers 
handlekompetence i rela-
tion til egen sundhed skal 
styrkes 

· Sundhedsfremme og syg-
domsforebyggelse skal 
indgå generelt i den kom-
munale planlægning og 
alle relevante aktiviteter 

· De midler, der bruges på 
sundhedsfremme og fore-
byggelse, skal bruges på 
det, som vi ved virker. 

Vi vil i den kommende 
sundhedspolitik opstille mål 
for: Livsstil, levevilkår, det 
sociale liv med fokus på ud-
satte grupper, rehabilitering 
og helhed i sundhedsind-
satsen.

Vi vil yde en meget stor 
indsats for at få udarbejdet 
en sundhedspolitik for Rød-
ovres borgere. Den vil blive 
udsendt til høring i februar 
næste år. I foråret 2006 vil 
den kommende sundheds-
politik blive politisk be-
handlet.

Tak for en spændende de-
bat – startskuddet til vores 
sundhedspolitik har lydt. Vi 
er godt på vej til at udvikle 
fremtidens sundhedspolitik 
i Rødovre. 

Sundhedspolitik i Rødovre

Kommunalt

Rødovre skal være en sunde by. Vi har derfor sat skub i processen med at formulere en 
sundhedspolitik, som skal godkendes i kommunalbestyrelsen til næste år. Processen lig-
ner den proces vi har haft med vedtagelsen af vores ældrepolitik. Alle interessenter inden 
for sundhedsområdet bliver inddraget i processen – ikke mindst borgerne i kommunen. 

Af Britt Jensen, socialudvalgsformand
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Terror

Flykapringer, stationsbom-
ber, bortførelser og mord 
– terror har længe været 
en del af vores hverdag i 
Europa. Efter anholdelsen 
af flere personer i Dan-
mark, der mistænkes for at 
planlægge terrorangreb, 
er debatten om Danmarks 
terrorberedskab pludselig 
blevet uhyggelig aktuel. 
Der er dog ingen grund 
til at gå i panik, og med 
bind for øjnene indfører en 
række nye initiativer.

Danmark har nemlig et 
godt terrorberedskab. Det 
er senest konkluderet i re-
geringens egen rapport 
»Det danske samfunds ind-
sats og beredskab mod ter-
ror«. Men terrorangrebene i 
London og Madrid under-
streger endnu engang, at 
truslen er alvorlig – også 
her Europa, og at vi hele ti-
den skal sikre, at vi er forbe-
redt på truslen fra terror.

Vi socialdemokrater øn-
sker en konsekvent linie 
over for terroren og dens 
årsager. Vi skal gøre vores 
yderste for at sikre den dan-
ske befolkning mod et ter-
rorangreb. Men vi skal tæn-
ke os grundigt om. Frygten 
er et af terroristernes vigtig-
ste formål. Men vi må ikke 
lade os kue. Vi må ikke æn-

dre vort samfunds særken-
de; åbenhed, tolerance og 
retfærdighed. Gør vi det, 
har frygten sejret, og terro-
risterne vundet.

Opgaven er alvorlig. Vi 
skal sikre befolkningens 
tryghed. Det kræver en 
konkret tilgang til proble-
merne, renset for oppiskede 
stemninger og symbolpoli-
tik.

Den rette balance
I lyset af den nye terrortrus-
sel og den teknologiske ud-
vikling, skal vi finde den ret-
te balance i vores lovgiv-
ning, så vi, der opfører os 
ordentligt, kan leve trygt 
og ugeneret, mens de, som 
har vanvittige tanker om 
terrorangreb, skal vide, at vi 
holder øje med dem. På det 
grundlag har vi Socialdemo-
kraterne klart signaleret til 
regeringen, at vi er parate 
til at indgå i drøftelserne 
om en ny og samlet plan 
for kampen mod terror – og 
dens årsager.

Kampen mod terror er 
nemlig også kampen mod 
årsagerne til terror. Derfor 
er det et fælles ansvar at 
stoppe terrorens fødekæde, 
radikaliseringen af flygtnin-
ge – og indvandrermiljøer-
ne.

Grundlag for frustrationer 
er der nok af: Irak-krigens 
rædsler og knægtelse af in-
ternational ret, udsigtsløs-
hed, hundredvis af jobaf-
slag, billeder af sig selv som 
massevoldtægtsforbrydere, 
udtalelser fra Folketingets 
talerstol om sin religion 
som den nye pest over 
Europa og diskrimination i 
hverdagen. Og når der der-
til ofte kun er udsigt til ke-
delige grå og nedslidte be-
tonkomplekser fra værelset, 
så viser al erfaring desvær-
re, at ekstremismen kan 
være tillokkende. Vil vi 
mindske terrortruslen, må 
vi også fjerne grundlaget 
for frustrationer og radikali-
sering blandt unge.

Bedre integration
Vi skal marginalisere de ra-
dikale miljøer. De unge skal 
væk fra fanatikerne og med 
i fællesskabet. Svaret er 
bedre integration, respekt 
for hinanden, accept af 
grundlæggende værdier, 
øget dialog og reelle udsig-
ter til en plads i det danske 
samfund.

Vi skal 
bekæmpe 
terroren
og dens 
årsager
Vi socialdemokrater ønsker en konsekvent li-
nie over for terroren og dens årsager. Vi skal 
gøre vores yderste for at sikre den danske be-
folkning mod et terrorangreb.
 
Af Morten Bødskov, Rødovres folketingsmedlem

Kampen mod terror må 
ikke udvikle sig til en kon-
flikt mellem kulturer og reli-
gioner. Ansvaret går begge 
veje. På det grundlag skal 
dialogen med de muslimske 
foreninger og trossamfund 
forbedres.

Vi har et ansvar for, at be-
stemte befolkningsgrupper 
eller religiøse mindretal ikke 
marginaliseres. Omvendt 
påhviler der de religiøse 
muslimske ledere et stort 
ansvar for at rydde op i 
egne rækker.

Fundamentet for vores 
sameksistens er en fælles 
accept af vores grundlæg-
gende værdier; kønnenes 
ligestilling og ligeværd, ad-
skillelse af politik og religi-
on, demokrati og menne-
skerettigheder og demokra-
tisk børneopdragelse. Nu 
som tidligere er det værdi-
erne, som skal sikre sam-
menhængskraften i det 
danske samfund og et 
stærkt værn mod terroren 
og dens årsager.
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Navne og adresser

Formand:
Helge Møller, Skodborgvej 3, 2610 Rødovre
 3670 9480 / helgemoeller@mail.tele.dk
 
Næstformand:
Per Biener, Schweizerdalstien 41
 3670 3117 / per.biener@mail.tele.dk

Hovedkasserer:
Birthe Larsen, Voldumvej 116, 1. th.
 3672 2002 / 44bla@webspeed.dk

Kontingentkasserer/Medlemsansvarlig:
Hanne Kjærulff, Engdiget 10 B st. tv. 
 3670 6850 / hanne_kjaerulff@net.dialog.dk

Sekretær:
Flemming Østergaard Hansen, Auroravej 21 C
 3324 1846 / fha@kl.dk

Aktivitetsformand:
Dorit Svendsen, Vandværksvej 3
 3670 2868 / dssm@pc.dk

Bestyrelsesmedlemmer:
Dan Larsen, Gunnekær 21 st. th.
 3641 8301 / danlarsen@ofir.dk
Jens A. Schmidt, Horsbred 143, 2625 Vallensbæk
 4364 9042
Jean Jensen, Plovstrupvej 4
 3641 4374 / jlj@kts.dk
Annie Petersen, Fortvej 6 B
 3641 6685 / anniepetersen@pc.dk
Dorte Hildebrandt, Låsbyvej 26
 3670 2891 / aagaard@aagaard-el.dk 
Margit Grenaae, Espely 2
 3670 1128 / margitgrenaae@webspeed.dk

Social- & Ældregruppen:
Kirsten Ærø, Espely 7
 3641 1860 / kirsten-finn@get2net.dk

Revisorer:
Bente Hylleborg, Juelsmindevej 11
 3672 2984 / bente-hylleborg@hotmail.com
Erik Hillbrandt, Jølbyvej 17 B
 3670 7641 / eri.hill@mail.tele.dk

Revisorsuppleanter:
Lars O. Lauritzen, Maglekær 2, 1. tv. 
 3648 0677 / lotto7@get2net.dk
Erik Kvist, Fortly 2 E
 3670 7874 / ekvist@email.dk

Fanebærere:
Jan Hylleborg, Juelsmindevej 11
 3672 2984 / jan_hylleborg@hotmail.com

Socialdemokratiets mødelokale:
Gunnekær 28, 1.
 3672 5610 / socrodovre@socrodovre.dk

Kommunalbestyrelsesmedlemmer pr. 1. januar 2006:
Erik Nielsen, Kirkesvinget 6
 3637 7001 / en@rk.dk
Britt Jensen, Knud Anchers Vej 57
 3672 0436 / britt.jensen@rk.dk
Flemming Østergaard Hansen, Auroravej 21 C
 3324 1846 / fha@kl.dk  
Vivi Skriver 
 2064 9025 / vivi.skriver@rk.dk
Alex Nielsen, Schweizerdalstien 67
 3670 3817 / alex.nielsen@aak.dk
Ahmed Dhaqane, Brandholms Allé 5 B 3. tv.
 3670 2061 / ahmed@foreningshuset.dk
Dora Arvidsen, Horsevænget 282
 3641 1831 / dora.arvidsen@rk.dk
Grethe Kujack, Brandholms Allé 5 B 1. th. 
 3670 7448 
Jan Kongebro, Ved Fæstningen 6
 3670 0608 / jko@tl.dk
Annie Petersen, Fortvej 6 B
 3641 6685 / anniepetersen@pc.dk 
Jens Jørgen Jensen, Brandstrupvej 27
 4484 6085 / jens.joergen.jensen@rk.dk

Amtsrådsmedlem/Regionsrådsmedlem:
Leif Flemming Jensen, Viemosevej 10 G
 4491 7789 / leifflemming@ar-kbhamt.dk

Kredsformand:
Bjarne Kaspersen Hansen,Tværskiftet 27 A, 2730 Herlev
 4484 2172 / bkh@songhome.dk

Folketingsmedlem:
Morten Bødskov, Egilsgade 21, 2. th., 2300 Kbh. S.
 3257 2276/ 3337 4008 / smorb@ft.dk

DSU-Rødovre:
René Hansen, Foreningshuset, Højnæsvej 63

AOF-Rødovre:
Per Biener, Schweizerdalstien 41
 3670 3117 / per.biener@mail.tele.dk

Rødovre-Kanalen:
Leif Flemming Jensen, Viemosevej 10 G
 4491 7789 / leifflemming@ar-kbhamt.dk

Bladet Socialdemokraterne:
Helge Møller, Skodborgvej 3
 3670 9480 / helgemoeller@mail.tele.dk
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Aktiviteter

Aktivitetskalender

 Den 10. december  kl. 11  Sildemøde i Viften

 Den 19. december  kl. 19  bestyrelsesmøde i Gunnekær 28.

 Den 7. januar   kl. 11  Sildemøde i Viften.

 Den 23. januar   kl. 18  Gruppemøde og FU på rådhuset.

 Den 30. januar   kl. 19  bestyrelsesmøde i Gunnekær 28.

 Den 10. februar   kl. 11  Sildemøde i Viften.

 Den 20. februar   kl. 18  Gruppe og FU-møde på rådhuset

 Den 27. februar   kl. 19  bestyrelsesmøde i Gunnekær 28

 Den 11. marts   kl. 11  Sildemøde i Viften.

 Den 23. marts   kl. 19  Generalforsamling på Rødovregaard.

Udgivelsesplan for Socialdemokraterne i Rødovre 2006

 Nr. 1  Deadline d. 9. februar  Afleveres til postvæsenet d. 16. februar.

 Nr. 2  Deadline d. 30. marts  Afleveres til postvæsenet d. 6. april.

 Nr. 3.  Deadline d. 8. juni  Afleveres til postvæsenet d. 15. juni.

 Nr. 4.  Deadline d. 10. august Afleveres til postvæsenet d. 17. august.

 Nr. 5.  Deadline d. 12. oktober Afleveres til postvæsenet d. 26. oktober.

 Nr. 6. Deadline d. 7. december Afleveres til postvæsenet d. 14. december.

Den førende lokalradio sender 
hver dag fra kl. 13 til 18

Rødovre Kanalen 
– mere end blot musik



Vinduespolering

A B C E L L  S E R V I C E

Gratis og uforbindende tilbud
Fortrinsvis erhverv, men også privat

Udførelse af alle former for vinduespolering såvel i abonnement som ad hoc.
Som standard aftørres alle kanter, rammer og bundstykker for vandspild. Alle 

ruder eftertjekkes og eventuelle løbere, streger o.lign. bortpoleres.
Tilstandsrapport efter endt polering

Kontor: 36 72 85 85 . Mobil 22 57 23 45

Facetslibning af spejle og glas
efter opgave
Indramning af billeder
Speciale i UVA-limede glasmontrer
Indsætning af ruder
Forsikringsarbejde
Facadearbejde
Renovering og udskiftning af 
vinduer og døre

59 år med glas i Rødovre

Tlf. 36 70 18 45 
Fax 36 41 17 05
www.gs-glarmester.dk

Hvis en rude 
De balder
36 70 18 40
De kalder

Gå til GLAS fagmanden  Glarmesterarbejde med garanti

FORRETNING · VÆRKSTED · LAGER ·RØDOVREVEJ 288
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